
 

BRM.0012.8.1.2022 

 

Protokół  Nr  32/2022 

z posiedzenia Komisji Oświaty i Kultury Rady Miejskiej Inowrocławia 

odbytego w dniu  24 stycznia 2022 r. w trybie zdalnym  

 

(z wykorzystaniem środków porozumiewania się na odległość)  

---------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

Czas z trwania posiedzenia  11.00 do 11.34. 

 

Członkowie Komisji obecni na posiedzeniu: 

Przewodnicząca:   - Elżbieta Jardanowska, 

członkowie:    - Maria Stępniowska, 

     - Waldemar Wąśniewski, 

- Maria Żukowska.  
 

Lista obecności członków Komisji stanowi załącznik nr 1  do protokołu. 
 

Ad 1. Otwarcie posiedzenia Komisji i stwierdzenie kworum. 
 

Posiedzenie Komisji otworzyła i prowadziła Pani Elżbieta Jardanowska – 

Przewodnicząca Komisji, która na podstawie listy obecności stwierdziła,  

że w obradach Komisji uczestniczy 4 radnych, co wobec ustalonego składu Komisji 

wynoszącego 4 osoby, stanowi kworum pozwalające na podejmowanie 

prawomocnych decyzji.  
 

Ad 2. Propozycje zmian do porządku obrad. 
 

Nie zgłoszono. 
 

Porządek obrad: 
 

1. Otwarcie posiedzenia Komisji i stwierdzenie kworum. 

2. Propozycje zmian do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu nr 31/2021 z posiedzenia Komisji Oświaty i Kultury 

z 13.12.2021 r. 

4. Remonty i inwestycje w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Miasto 

Inowrocław w 2021 r. 

5. Sprawy wymagające opinii Komisji (projekt uchwały). 

6. Sprawy bieżące. 

 

Ad 3. Przyjęcie protokołu nr 31/2021 z posiedzenia Komisji Oświaty i Kultury 

z 13.12.2021 r. 
 

Elżbieta Jardanowska – Przewodnicząca Komisji: 

Kto jest za przyjęciem protokołu nr 31/2021 z 13.12.2021 r.? 
 

głosowanie:  za – 4, przeciw – 0, wstrz. się – 0. 
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Ad 4. Remonty i inwestycje w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez 

Miasto Inowrocław w 2021 r. (materiał stanowi załącznik nr 2  do protokołu). 
 

Magdalena Kaiser – Naczelnik Wydziału Oświaty i Sportu: 

Przedstawiła materiał.  

 

Elżbieta Jardanowska – Przewodnicząca Komisji: 

Pani Naczelnik bardzo dziękujemy za prezentację. Tradycyjnie była ona bardzo 

szczegółowa i obszerna. I rzeczywiście pokazuje jaką dbałość kładziecie na to, aby 

nasze szkoły i przedszkola były zadbane, przede wszystkim dobrze wyposażone  

i przygotowane dla naszych dzieciaków. Te kwoty, które Pani wymieniła i jeżeli do 

tego dodamy termomodernizację, na którą z samego Urzędu Miasta, bo pozwoliłam 

sobie sprawdzić u Pani zajmującej się finansami, Miasto dołożyło 1 456 000 zł na 

modernizację tych dwóch placówek, to rzeczywiście kwota łącznie jest policzona 

imponująco. Oby Pani Naczelnik starczyło sił na współpracę i realizację. I oby te 

szkoły mogły się chociaż po części realizować. Tak jak Pani powiedziała, nigdy nie 

jest dość, bo każdy chciałby więcej. Ci co dostaną więcej są szczęśliwi, a ci co mniej 

trochę zazdroszczą, ale każdy chce, nie dla siebie lecz dla dzieciaków, żeby uczyły 

się w pięknych obiektach. I za to jako Komisja serdecznie dziękujemy i gratulujemy 

za to, że Państwo w tym trudnym okresie dla Miasta i dla budżetów samorządowych 

o te placówki dbacie.  

 

Elżbieta Jardanowska – Przewodnicząca Komisji: 

Otwieram dyskusję.  

Skoro nie ma chętnych do dyskusji to przechodzimy do następnego punktu.  

 

Ad 5. Sprawy wymagające opinii Komisji (projekt uchwały). 
 

Adriana Szymanowska – Naczelnik Wydziału Kultury, Promocji i Komunikacji 

Społecznej: 

Przedstawiła projekt uchwały w sprawie zamiaru połączenia Filii nr 3 z Filią  

nr 2 dla Dzieci Biblioteki Miejskiej im. Jana Kasprowicz w Inowrocławiu oraz  

w sprawie zamiaru dokonania zmian w statucie Biblioteki Miejskiej im. Jana 

Kasprowicza w Inowrocławiu.    
 

Elżbieta Jardanowska – Przewodnicząca Komisji: 

Otwieram dyskusję.  
 

Elżbieta Jardanowska – Przewodnicząca Komisji: 

Najpierw chciałabym powiedzieć, że ja doskonale rozumiem i myślę, że wszyscy 

członkowie Komisji rozumieją konieczność tej decyzji, bo my też czuwamy nad 

budżetem, widzimy jak on wygląda i wiemy jak się Pani ciężko pracuje, kiedy 

wszyscy pieniądze Pani zabierają. My to wiemy. Natomiast sytuacja jest tu dość 

specyficzna. Ja zaraz powiem dlaczego. Mam nadzieję, że Pani Dyrektor dobrze to 

przemyślała wnioskując o takie pozostawienie w takim stanie tej Biblioteki, dlatego 

że zabieramy Bibliotekę nie z jednej części Rąbina i wkładamy ją w drugą tylko jest 

to specyficzna Biblioteka. My zabieramy ją z „pod nosa” wielu osób, które są  
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i niepełnosprawne, i starsze, i mają ogromne problemy zdrowotne. I musimy się 

liczyć z tym, głównie Pani Naczelnik, że będą duże perturbacje z tym związane, że ci 

ludzie będą protestować przeciwko zabraniu im tego punktu z „pod nosa”. Ja wiem, 

że czasami jest to trochę wygoda, ale i jest to czasami dla wielu osób kwestia dotarcia  

w następne miejsce, gdzie one sobie z tą fizycznością nie radzą. I moje pytanie jest 

do Pani Dyrektor. Pani Dyrektor czy Pani prowadziła takie rozeznanie? Czy Pani 

rozmawiała z tymi ludźmi? Co na to Pani pracownicy tego punktu uważają?  
 

Dorota Drobnik-Stefańska – Dyrektor Biblioteki Miejskiej im. Jana Kasprowicza 

w Inowrocławiu: 

Dziękuję Pani Naczelnik, bo już większość powiedziała. Ja tylko powiem, że są to 

dwie filie, które są położone w bliskim sąsiedztwie. Przy czym ta filia, której 

księgozbiór będzie przeniesiony do filii przy ul. Wojska Polskiego 5 znajduje się 

w budynku w tzw. „Pogodnej Jesieni”. Z tyłu budynku, bo oba pomieszczenia, które 

wynajmujemy od Kujawskiej Spółdzielni Mieszkaniowej mają mniej więcej po 100 

m². I ten, który jest przy ul. Szarych Szeregów 3 znajduje się właściwie od zaplecza 

„Pogodnej Jesieni”. Jest tam bardzo niedogodne wejście. Wiele razy zgłaszaliśmy 

Kujawskiej Spółdzielni Mieszkaniowej, tam był budowany próg, który uniemożliwia 

wjazd ludziom niepełnosprawnym przez wąskie drzwi. Dlatego to nie jest budynek, 

który jest odpowiedni do korzystania dla osób starszych, a już na pewno nie dla 

niepełnosprawnych. Dołożymy wszelkich starań, żeby czytelnicy z Osiedla Rąbin 

mieli dostęp do Biblioteki i myślę, że teraz będzie dużo lepszy. Przy czym w filii 

nr 3, którą będziemy przenosić na ul. Wojska Polskiego był zgromadzony 

księgozbiór tylko dla dorosłych, a w filii nr 2 był tylko dla dzieci. Teraz po 

połączeniu te księgozbiory będą znajdowały się razem w jednym miejscu. Ta 

odległość jest prawie żadna, bo właściwie to tzw. targowisko „Manhattan” dzieliło te 

dwie placówki, więc myślę, że to nie będzie ze szkodą dla czytelników, a wręcz 

przeciwnie. Lokal przy ul. Wojska Polskiego jest dużo lepszy. Jest bardziej 

słoneczny, ma duże okna oraz podjazd.  
 

Elżbieta Jardanowska – Przewodnicząca Komisji: 

Dziękuję bardzo. Mam nadzieję, że Pani słowa będą prorocze, że się sprawdzą i nie 

będzie konsekwencją tego co się zadzieje, w związku z tą likwidacją. Myślę Pani 

Dyrektor, że byłoby fajnie, gdybyśmy tutaj pomyśleli może niekoniecznie o jakimś 

spotkaniu „face to face”, bo to są trudne spotkania, ale o wystosowaniu jakiejś 

indywidualnej i cieplejszej informacji do tych mieszkańców. Rozumie Pani Dyrektor 

o czym mówię? 
 

Dorota Drobnik-Stefańska – Dyrektor Biblioteki Miejskiej im. Jana Kasprowicza 

w Inowrocławiu: 

Rozumiem, ale ja też nie mogłam działać wcześniej.  
 

Elżbieta Jardanowska – Przewodnicząca Komisji: 

Dziękuję Pani Dyrektor za to wyjaśnienie. I druga sprawa o jaką chcę zapytać Panią 

Naczelnik. Pani Naczelnik posługuje się Pani takim pojęciem i myślę, że nie dla 

wszystkich radnych jasnym, że to jest aktem połączenia. Kiedy on musi być wydany 
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ten akt połączenia? Przed momentem połączenia czy w momencie połączenia? To 

jest rozumiem jakiś dokument, tak? 

 

Adriana Szymanowska – Naczelnik Wydziału Kultury, Promocji i Komunikacji 

Społecznej: 

Tak. My wpisujemy w rejestrze instytucji Kultury wszystkie zmiany dotyczące danej 

instytucji. I to jest zarówno zmiana w statucie Biblioteki, jak i akt połączenia. Ten akt 

połączenia tworzymy po uchwalonej uchwale, która będzie dotyczyła tego połączenia 

i to jest podstawą właśnie do wpisania w ten sam dzień w rejestr instytucji Kultury 

akt połączenia tych dwóch filii.   

 

Elżbieta Jardanowska – Przewodnicząca Komisji: 

On jest wydawany natychmiast po podjęciu uchwały, tak? 

 

Adriana Szymanowska – Naczelnik Wydziału Kultury, Promocji i Komunikacji 

Społecznej: 

Tak. On wchodzi w życie z dniem podjęcia uchwały, w momencie wpisania do 

rejestru Instytucji Kultury, co robimy niezwłocznie.  

 

Elżbieta Jardanowska – Przewodnicząca Komisji: 

Pani Naczelnik proszę mi jeszcze powiedzieć, czy opinia jaką musicie Państwo 

dostać z Biblioteki w Bydgoszczy im. dr. Witolda Bełzy również wpływa na ten akt 

połączenia czy nie?   

 

Adriana Szymanowska – Naczelnik Wydziału Kultury, Promocji i Komunikacji 

Społecznej: 

Pytaliśmy też o interpretację Biura Prawnego. W dokumentach, w ustawach jest 

informacja o konieczności wystąpienia o opinię, która wg interpretacji prawników nie 

jest w żaden sposób wiążąca.  
 

Elżbieta Jardanowska – Przewodnicząca Komisji: 

Pani Naczelnik ja się trochę usprawiedliwię skąd te moje pytanie. Dlatego, że 

zgodnie z uchwałą musi Pani powiesić to wyjaśnienie w tych wszystkich punktach, 

o których jest mowa w uzasadnieniu na 6 miesięcy przed dokonaniem tej zmiany. 

Zmiana ma wejść 1 sierpnia br., czyli dokładnie 1 lutego br. Pani musi te 

uzasadnienia powiesić. Czy to jest wykonalne?  Bo 31 stycznia br. jest sesja, więc 

będzie Pani miała tylko noc na powieszenie tego. Nie wiem jak Pani to technicznie 

zrobi. Dlatego Panią pytam.  

        

Adriana Szymanowska – Naczelnik Wydziału Kultury, Promocji i Komunikacji 

Społecznej: 

Nie ma problemu, damy radę to zrobić. My przygotowujemy też, jeśli macie coś 

znaleźć na tablicy ogłoszeń w Urzędzie Miasta Inowrocławia, bo to też jest między 

innymi jeden z punktów, niezbędne pisma do Wydziału Organizacyjnego itd., 

i jeżeli Rada Miejska uchwali taką uchwałę o zamiarze połączenia to wtedy będziemy 
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przygotowani, a jeżeli nie to nie będziemy tego po prostu drukować i dalej 

przekazywać do realizacji.  

 

Elżbieta Jardanowska – Przewodnicząca Komisji: 

Przepraszam za moją dociekliwość, ale ja Panią bardzo proszę, aby konkretnie mi 

Pani odpowiedziała na takie pytanie. Czy Pani nam tu wobec całej Komisji obiecuje, 

że jeżeli projekt uchwały zostanie uchwalony to, jeżeli ja pójdę do gabloty Biblioteki 

głównej i Bibliotek tych likwidowanych to czy ja zastanę 1 lutego to ogłoszenie?  

 

Adriana Szymanowska – Naczelnik Wydziału Kultury, Promocji i Komunikacji 

Społecznej: 

Tak.  

 

Elżbieta Jardanowska – Przewodnicząca Komisji: 

Dziękuje Pani Naczelnik. I ostatnie pytanie. Jak łączenie tych filii wpłynie na kadrę 

pracowniczą? Czy będą redukcje etatów?  

 

Dorota Drobnik-Stefańska – Dyrektor Biblioteki Miejskiej im. Jana Kasprowicza 

w Inowrocławiu: 

Może ja odpowiem, bo najlepiej to wytłumaczę. Tak się złożyło, że w filii nr 2 przy 

ul. Wojska Polskiego pracują 2 osoby, przy czym jedna osoba uzyskała uprawnienia 

emerytalne i odchodzi na emeryturę, bodajże pod koniec marca. Więc problem tak 

jakby się rozwiązał. W filii nr 3 pracują również 2 osoby, które po połączeniu przejdą 

na tą powstałą filię nr 3, ale już przy ul. Wojska Polskiego 5. Tam też jedna Pani 

uzyska uprawnienia emerytalne i również deklaruje się, że odejdzie na emeryturę, 

czyli zostaną 2 osoby na stanowisku Bibliotekarskim.  

 

Elżbieta Jardanowska – Przewodnicząca Komisji: 

To jest bardzo fajna odpowiedź. Dziękujemy Pani Dyrektor. Nie mam więcej pytań, 

ale bardzo proszę Panią Dyrektor, aby potraktować tych ludzi w Domu Pogodnej 

Jesieni w sposób taki indywidualny. I jeżeli trzeba będzie, to ja chętnie jako 

Przewodnicząca tej Komisji uczestniczyłabym w tworzeniu jakiegoś pisma dla tych 

ludzi, innego niż to ogłoszenie. Jeżeli będzie Pani potrzebowała jakiejś pomocy  

i wsparcia to ja chętnie się do tego piszę. I dziękuję za wszystkie wyjaśnienia.  

 

Dorota Drobnik-Stefańska – Dyrektor Biblioteki Miejskiej im. Jana Kasprowicza 

w Inowrocławiu: 

Dziękuje bardzo, będę pamiętała. Przy czym chciałabym tylko powiedzieć, że ja już 

też rozeznałam się trochę i to już nie to samo, jak w latach poprzednich, gdzie 

mieszkańcy Domu Pogodnej Jesieni stanowili większość użytkowników Biblioteki. 

Teraz tak nie jest i właściwie przychodzą osoby z całego Osiedla, ale dziękuję za 

pomoc i być może skorzystam. Myślę jednak, że to się da rozwiązać, a na pewno 

będą jakieś głosy na nie, zdaję sobie z tego sprawę, ale proszę mi wierzyć, że wiele 

czasu myślałam nad tym jak to zrobić, jakby najmniejszym kosztem i najlepiej dla 

użytkowników Biblioteki i myślę, że to połączenie najmniej wpłynie na całość 

działalności Biblioteki.  
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Elżbieta Jardanowska – Przewodnicząca Komisji: 

Bardzo dziękuję obu Paniom za te obszerne wyjaśnienia. Chcę powiedzieć, że my 

jako Komisja będziemy Panie wspierać, bo wiemy z czego one wynikają. Cieszę się 

bardzo, że obie Panie mają tak szerokie spektrum i tak widzą te problemy i w afekcie 

pracowniczym i w afekcie ludzkim. Sama mieszkam blisko „Manhattanu” i wiem, że 

to są Biblioteki o „rzut beretem”. Musimy też myśleć o wszystkich ludziach, którzy 

mieszkają w naszym rejonie. Bardzo dziękuje i mam nadzieję, że uda się to wszystko  

przeprowadzić w sposób, bez większych komplikacji dla ludzi i z jakąś taką 

satysfakcją i spełnieniem. 

Przystępujemy go głosowania. 

 

Kto z członków Komisji jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały  

w sprawie zamiaru połączenia Filii nr 3 z Filią nr 2 dla Dzieci Biblioteki Miejskiej 

im. Jana Kasprowicz w Inowrocławiu oraz w sprawie zamiaru dokonania zmian  

w statucie Biblioteki Miejskiej im. Jana Kasprowicza w Inowrocławiu? 
 

Głosowanie:   za – 4, przeciw – 0, wstrz. się – 0 
 

Na podstawie § 67 ust. 2 załącznika do uchwały nr X/99/2003 Rady Miejskiej 

Inowrocławia z dnia 26 czerwca 2003 r. w sprawie Statutu Miasta Inowrocławia (Dz. 

Urz. Woj. Kujawsko-Pomorskiego Nr 93, poz. 1356, z późn, zm.), Komisja Oświaty  

i Kultury  podjęła uchwałę nr 1/2022 w sprawie zamiaru połączenia Filii nr 3 z Filią 

nr 2 dla Dzieci Biblioteki Miejskiej im. Jana Kasprowicz w Inowrocławiu oraz  

w sprawie zamiaru dokonania zmian w statucie Biblioteki Miejskiej im. Jana 

Kasprowicza w Inowrocławiu. 

 

Ad 6.  Sprawy bieżące. 
 

Elżbieta Jardanowska – Przewodnicząca Komisji: 

 

W tym punkcie żadnych spraw nie było. 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, zamykam posiedzenie dzisiejszej 

Komisji. 

 

 

  Przewodnicząca 

Komisji Oświaty i Kultury 

 

/-/Elżbieta Jardanowska 
Protokółowała 
 

/-/Monika Kozioł  


